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LESZ-E ©AZELTES ASZÓDÉN? 
A  TANÁCSELNÖK b i z a k o d ó

^  At?i kóróval vagy szalmával f ű tö t t e  a kemencé- ^  
j é t ,  az a r ró l  álmodott, hogy egyszer majd fával 
fű the tő  kályhája l e s z .  Ha b e á l l í t h a t t a  a szoba 
sarkába a kályhát,  a széntüzelés után vágyako
z o t t .  És tovább nőttek  az igények. Ma már sok 
f a lu s i  házban ó la j tü z e lé s e s  kazán f ű t i  a r a d iá 
to ro k a t ,  másoknál elektromos hőtáro lós  kályhák 
melegítenek, de mivel az ember mindig tö k é le t e 
sebbet,  gazdaságosabbat és olcsóbbat sze re tn e ,  
sü rg e t ik  a falvak a gázvezeték k i é p í t é s é t ,  s 
esküdöznek, hogy a GÁZFŰTÉS AZ IGAZI.

Aszód lakossága az Aszódi TÜKÖR előző számából 
é r t e s ü l h e t e t t  a jó h í r r ő l ,  amely s z e r in t  Aszó
don és társközségeiben néhány éven be lü l  gázzal 
fű t ik  a c sa lád i  otthonokat.

Bagyin József, a nagyközségi közös tanács elnö
ke megerősítette a hírt.

- Már 1987-ben tanulmányter-v készü lt  a gázprog- \ 
ram m egvalós ítására, amely az egész Galga v ö l 
gyére k i t e r j e d t ,  s amely s z e r in t  a fővezeték 
Hatvanból in d u l t  volna Kartalon keresz tü l  
Aszódra, s innen tovább Galgamácsára, i l l e t v e  
Túrára. Természetesen a közbeeső községek sem 
maradtak volna ki a gázvezeték á l t a l  b i z to s í -

^  t o t t  fű tés  lehetőségéből.
Sajnos, a megváltozott viszonyok m iatt  e lő té rb e  
kerü ltek  különböző gá t ló  tényezők, amelyek kö
z ö t t  a legfontosabb v o lt  a gazdaságosság kérdé
se .  Az e m í í t e t t  tanulmánytervet négy r é s z l e t r e  
o sz to t ták  f e l  az i l l e t é k e s e k ,  v i ta tk o z tak  r a j t a  
különböző szakemberek, s amit végül jóváhagy
ta k ,  á tadták  a TIGÁZ-nak, a g á z sz o lg á l ta tá s t  
b i z to s í t ó  v á l la l a tn a k ,  vagyis a leendő üzemel
te tőnek .
A TIGÁZ is  elvégezte a maga s z ám í tá sa i t ,  s mi
vel ma már mindenki nyereségre kényszerül és 
e z é r t  e r r e  tö reksz ik  vagy legalább a r á f i z e t é s t  
szere tné  e lk e r ü ln i ,  m egállap íto tták  az é rd ek e l 
te k ,  hogy a részükre á tad o t t  négy te rv  közül 
csak egyetlen ,  az úgynevezett D v á l to za t  f e l e l  
meg az á l ta lu k  f e l á l l í t o t t  gazdasági normának, 
vagyis ez az a t e rv ,  amely b i z t o s í t j a ,  hogy az 
üzemeltetés k ö l tség e i  nem mennek az úgynevezett 
gazdaságossági küszöb értéke a lá .  A kedvező 
számok Aszód és tá rsközségeinek, valamint Kar- 
ta lnak  mutattak zöld u t a t ,  s ezeknek a te lep ü 
léseknek adja meg az Iparügyi Minisztérium a 
bekapcsolási engedélyt.

- Mi most a nagyközségi tanács teendője, a to
vábbi terve?

- November hóban le sz  az é rdekeltekkel egyezte-

' tő tárgyalásunk , amelyen sok mindent igyekszünk 
majd t i s z t á z n i ,  de az már tény - s ez t  a ja v a s 
l a t o t  visszük magunkkal az é r t e k e z le t r e ,  hogy 
még az idén, te h á t  1989-ben igyekszünk e lk é 
s z í t t e t n i  a távvezeték építésének a t e rv é t .  De 
képv ise ln i  akarjuk a Galga menti községek érde 
k e i t  i s ,  azokét, ak iket a már e m l í t e t t  szá 
mítások m iatt  most nem é r in th e t  a gázprogram, 
és e z é r t  azt jav aso l ju k ,  hogy a hatvani leága
zá s tó l  Aszódig kígyózó cső olyan átmérőjű l e 
gyen, amely később - amikor a gazdasági helyzet 
kedvezően v á l toz ik  - képes le sz  annyi gáz á te -  
r e s z té s é r e ,  amennyit Galgamácsa és tá rsközségei 
i l l e t v e  az Aszód és Túra között elhelyezkedő 
községek igényelnek.

- Amikor a veszélyes-hulladéklerakó épült, ar
ról beszéltek az emberek, hogy a telephelyért 
cserébe, mintegy kiengesztelésül és békítésül 
Aszód különböző kedvezményekhez, fájdalomdíj
hoz jut.

- Örülök a fe lve té snek .  Ezt a tényt ugyanis kár 
lenne e l h a l l g a tn i ,  hiszen nemcsak a lakosság, 
de mi, tan ács i  vezetők i s  számítottunk e r r e ,  
mert ragaszkodunk annyira a te lepü léshez ,  hogy 
mindenből igyekszünk előnyöket szerezni az i t t  
élőknek. Amiről, mint konkrétumról az e m l í t e t t  
e lv á rá s s a l  kapcsolatban tá jékoztathatom az o l 
vasókat, az annyi, hogy 1991-ben az Iparügyi 
Minisztérium f i z e t i  a Hatvan-Aszód között é p í 
tendő csőrendszer k ö l t s é g e i t .  És ez nem c se 
kélység .
Amikor a nagyközségi tanács a m in isztérium tól 
írásban i s  megkapja az e r rő l  szóló k ö t e l e z e t t 
s é g v á l l a l á s t ,  azonnal h i t e l t  vennénk f e l ,  s a 
kölcsön birtokában egy évvel korábban e lk é s z ü l 
ne a távvezeték,

- Mit kérnek az érintett községek - Aszód, Do- 
mony, Iklad - lakosságától?

- Megértést,  tü re lm et és alkotó együttműködést. 
A legfontosabb, hogy időben a lakuljanak meg a 
lakossági tá rsu lá so k ,  amelyek ta g ja i  k ö z te rü le 
t i  közműkölcsönt vehetnek f e l ,  amelynek az á t 
f u tá s i  id e je  nyolc év, s a f e lv e t t  h i t e l  30 %- 
a a személyi jövedelemadóból levonható.
Komoly fe la d a t  vár egy-egy körzet ta n ác s ta g já ra  
i s  a t á rsu la to k  szervezésében, de természetesen 
számítunk mindenkire, aki ö t l e t e i v e l ,  szervező- 
készségével,  önként v á l l a l t  társadalmi te v é 
kenységével s e g í t i  a munkánkat. Azt szeretnénk , 
hogy amikor a vezeték a falunkba é r ,  az e lső  
t á r s u l á s  t a g ja i  képesek legyenek azt fogadni,  s 
a gázt az otthonukba bekötni.

-
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- Mikorra várható mindez?

Ha minden s ik e rü l  és az emberi számításokat 
nem h á t r á l t a t j á k  legyőzhe te t len ,  v á ra t lan  aka
dályok, akkor két év múlva - ha a három te le p ü 
lé s  nem i s  minden otthonában, - de sok lakóház
ban gáz m e l le t t  melegszenek majd az emberek. 
Bagyin József  tanácselnök bizakodó, és nem is  
t i t k o l j a ,  mennyire b íz ik  az aszódi emberek aka
rásában, v á l la lk o zá s i  kedvében. Amikor a be
szé lg e té s  megköszönése után búcsúzunk, még meg
jeg y z i :

Hogy a most merésznek tűnő h a tá r id ő t  t a r t a n i  
lehessen ,  legfontosabbnak tartom az emberekben 
meglevő ta r ta lé k o k  f e l t á r á s á t ,  az emberi erő 
mozgósítását Aszódon, Domonyban és Ikladon 
eg y a rán t .

Reméljük, nem fog h ián y o zn i . . .

Fercsik Mihály

TA N Á C SI H ÍR E K
A tanács Végrehajtó Bizottsága 1989. október. 31-én tartot
ta ismét soros ülését, amelyen megvitatta a Petőfi Sándor 
Gimnázium és Gépészeti Szakközépiskola munkájáról szóló, s 
a Rendelőintézet egészségügyi alapellátás helyzetéről szó
ló tájékoztatókat.

A gimnáziumi tájékoztatót meghallgatva a Végrehajtó Bi
zottság a Művelődési Bizottság javaslatát elfogadva az 
alábbiakat állapította meg:

- A gimnázium azon törekvéseiről, melyben az aszódi gimná
zium kéttannyelvű oktatás beindítását szorgalmazta, el
ismeréssel szólt.
A német és francia nyelvtanárok biztosításához a nagy
községi tanácsnak lakások biztosításával kell segítséget 
nyújtani.

- Támogatni kell a gimnázium azon elképzeléseit, melyek az 
épület bővítését, korszerűsítését szolgálják, így példá
ul a padlástér beépítése, konyha bővítése, a kollégium 
korszerűsítése, s az uszoda óvodáskorúak részére is tör
ténő kialakítása.

- A gimnázium által tervezett népfőiskolái mozgalom jelen
tőségét kiemelve, amely a kistelepülések életképességé

nek erősítését, öntudatosodásának felemelkedését, önál

KÖZÉLET

lóságának szellemi fórumát szolgálja, szükségesnek tart
ja megteremteni annak lehetőségét, hogy az előadássoro
zat okát az előadók tiszteletdíjának biztosításával is 
seeíteni kell.

Az egészségügyi alapellátás helyzetéről szóló tájékoztató 
tárgyalása során, a Rendelőintézet igazgatója által ismer
tetett fejlesztési elképzeléseket - bővítés, átalakítás, 

eszközellátottság - támogatta, és egyetértett azzal a Vég

rehajtó Bizottság.

Szükségesnek mondta ki azt is, hogy a terület fekvőbeteg
ellátását továbbra is a hatvani kórház biztosítsa!

Döntött a Végrehajtó Bizottság még építési telekvásárlási 
kérelmekben, üresen álló esaládiház-vásárlásban, kamatmen
tes kölcsönkérelmek elbírálásában, s nem utolsó sorban a 

Aszód - Ksirtal - Iklad - Domony községek gázellátásával 
kapcsolatos (hatvani gázátadó állomásról) gázbekapcsolási 
engedély megkérésének szükségességében.

A Parlament elhatározása alapján a Végrehajtó Bizottság 

soron kívüli tanácsülést hívott össze 1989. november 6-án 
szavazatszedő bizottsági tagok megerősítésére, akik a no

vember 26-án megtartásra kerülő népszavazást fogják segí

teni.

Tóthné Lajkó Ilona 
szervezési elődó

H O Z Z Á S Z Ó L Á S

A NAGYKÖZSÉGI KÖZÖS TA N Á C S  

KÖ ZM Ű FEJLESZTÉSI ELKÉPZELÉSEIHEZ

Az Aszódi TÜKÖR szeptemberi számában olvashattuk Bagyin 
József tanácselnök írását arról, hogyan képzeli a követke
ző években végrehajtandó fejlesztéseket.

Teljes mértékben egyetértek a telefonellátás, az elektro
mos hálózat fejlesztésével, a földgáz bevezetésével.
Nem szól azonban a cikk arról, mit nem sikerült a VII. 
ötéves terv célkitűzéseiből megvalósítani, illetve mit 
szeretne a tanácselnök a következő tervidőszakba ezek kö
zül továbbvinni.

Készült egy vitaanyag "Előkészületek a következő középtávú 
terv kialakítására" címmel, amely az Aszódi TÜKÖR-ben meg
jelent íráshoz képest sokkal részletesebben tartalmazza a 
tanácselnöki koncepciót.
Szakmámból eredően én ezen vitaanyagnak azzal a részével 
kívánok most foglalkozni, amely az oktatásügyet érinti.  Az 
elmúlt években határozottan javultak az alsófokú okta
tás feltételei.  Emlékeztetni szeretnék az Aszódi l .sz .  Ál
talános Iskola nagyméretű tornatermének és új könyvtárának 
átadására, az Ikladi Iskola bővítésére, tornaterem építé

sére, a Domonyi Iskola olyan mérvű fejlesztésére, hogy 
megszűnt a kétműszakos oktatás. Ezek nagyon jelentős ered
mények, amelyek nagy erőfeszítésbe kerültek.
Megnyílt a gimnázium tanuszodája, és körzeti feladatokat 
is ellátva, hasznosan működik. Ezek igen jelentős eredmé
nyek, amelyek nagy-nagy erőfeszítésbe kerültek.

Az Aszódi 2. sz. Általános Iskola nevelőtestülete örül an
nak, hogy a felsorolt intézmények tanulói lényegesen jobb 
körülmények között tanulhatnak. Egészen mostanáig bizako
dott abban, hogy a megkezdődött munka folytatódni fog. 
Hiszen községünk VII. ötéves terve kimondja: " . . .  az álta
lános iskolák tárgyi feltételeinek optimalizálását a terv
időszak végéig tervezzük..." Majd: "A Rákóczi úti iskola
egység testnevelés-tanításának tárgyi feltéte le it  csak kis 
részben javítja a Csengey úti tornacsarnok." "így a terv
időszak végén tornaterem építését tervezzük... (1969-ben 1 
millió, 1990-ben 2 millió Ft értékben)."

Ebből azonban jelenleg semmi sem teljesül(t) .  A heti 3 
testnevelés óra bevezetése után már egyetlen testnevelés
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órát sem tarthatunk az ón. tornacsarnokban. A Vitaanyag 
így tér ki a mi ügyünkre: "A VII. ötéves terv feladatai 
közül el fog maradni... a Rákóczi úti iskola tornatermének 
építése...", majd: "az elmaradásoknak egyszerűen pénzhiány 
az oka."

Tovább folytatódik tehát iskolánk, a 250 gyerek hátrányos 
helyzete a nagyközségen belül a testnevelés és a sport te
rén.

Ebbe mi nem tudunk belenyugodni.
A szülők, Iskolatanácsunk tagjai társadalmimunka-felaján- 
lással, esetleg téglajegyekkel is  hajlandók lennének az 
építkezést elősegíteni.
Egyetértünk dr. Asztalos Istvánnak az előző számban közölt

azon észrevételével is, mely így szól: " . . .  A 2. sz. Álta
lános Iskola tanulóit nem szabadna azzal büntetni, hogy a 
négy iskola közül csak ők ne sportolhassanak tornaterem 
hiánya miatt, tehát meg kell építeni az t; . . ."

Némi bizakodást nyújt számunkra a Vitaanyag a fejlesztés 
várható irányát tartalmazó fejezetének következő mondata: 
" . . .  az elmaradt Rákóczi úti iskola tornaterem felépítése 
is a megvalósítandó feladatok között kell, hogy szerepel
jen."

Reménykedjünk!

Kovács Dezső 
a 2. sz. Ált. Isk. igazgatója

EMLÉKEZÉS
A Magyar Demokrata Fórum Aszód és Környéke Csoportja októ* 
bér 23-án este ünnepséget szervezett.
Az 1956-os elemi erejű népfelkelés előzményeit, eseményeit 
és utóéletét i f j .  Csobán Pál foglalta össze pontos, ugyan
akkor igen élvezetes előadásban.
Ezt beszélgetés követte, melyben a jelenlévők személyes 
emlékeiket idézték föl.

Szép volt ez az este - az első, amelyen az aszódiak és a 
környékbeliek 1956-ra emlékeztek.
Csak lehettek volna többen is a vendégek!

Sajnos, véletlen folytán kimaradt az Aszódi TÜKÖR-ből a 
meghívó. A plakátok pedig a politikai harc áldozatai le t 
tek, ismeretlen kezek leszaggatták őket. S ez immár rend
szeres. E téren elértük a városi színvonalat.

Szeretnénk emlékeztetni arra, hogy az MDF tagjai munkáju
kat lelkesedésből, társadalmi munkában végzik. Szeretnénk, 
ha minél többen csatlakoznának hozzánk, hiszen hazánk, 
gyermekeink jövője most az egyes emberektől függ.

MDF

NYÍLT LEVÉL
László ÁFÉSZ-elnök úrnak

Tisztelt Elnök Ür!

Ön hol szokott könyvet vásárolni?

Gondolom, nem saját, aszódi boltjuk

ban!

Ott ugyanis már a bolt dolgozói sem 

szoktak, és leszoktak a boltról mások 

is; vásárolunk ott, ahol van mit ven

ni! Ettől a bolttól ma sírva fakad egy- 

könyvbarát!!

A zsúfoltság lehetetlenné teszi a 

rendszerezést: laza koktélbein keverik 

a ponyva a klasszikusokkal, a gyerme

kirodalom a szakácskönyvekkel. Az égig

NYÍLT LEVÉL
Aszód Tanácselnökéhez

Tisztelt Tanácselnök Úr!

Az Aszódra telepített első végleges veszélyeshulladék- 
lerakótelcp létesítésével kapcsolatos tanácsi tevékenység
ről kérünk tájékoztatást.
Tudomásunk van a biztonságosságot ellenőrző társadalmi bi
zottság működéséről (Aszódi TÜKÖR 1. és 2. száma). Ezért 
- bár félelmeink, aggályaink megmaradtak - kérdéseink más 
irányt vesznek. Az előzmények és a következmények felöl 
érdeklődünk.

1. Szeretnénk megtudni a veszélyeshulladék-lerakó (méreg- 
temető) Aszódra kerülésének hiteles történetét.

2. (Ha már így e se t t . . . )  A létesítmény befogadásáért mi
lyen ellentételezést (kompenzációt) kap községünk?
- Az ígért infrastruktúra-fejlesztésekből mi valósul 

meg, és mikor?
- Az üzemelés bevételeiből mikor, milyen formában, mi

lyen arányban részesedik Aszód?

Kérjük, az Aszódi TÜKÖR lapjain megadott válaszával segít
se tisztánlátásunkat ez ügyben.

Tisztelettel:
a Magyar Demokrata Fórum 

Aszód és Környéke csoportja

Tisztelettel kérdezőm: miért nem érde

mel meg egy jól ellátott könyvesboltot 

Aszód és környéke? Miért kell Hatvan

ban, Gödöllőn vagy Gyöngyösön, netán 

Budapesten könyvet vásárolni? Miért 

jobb az a cégnek, ha elvisszük innen a 

pénzünket?

Jelzem, aki könyvet másutt vesz, az 

előbb-utóbb talál az aszódiaknál job

ban ellátott, olcsóbb, másféle bolto

kat is. Mondjam tovább?

Várom válaszát!

Tisztelettel:

Hőnigné Zádor Éva 

középiskolai tanár

érő polcokat csak létráról lehet elér

ni - ez bizony nem vevőcsalogató!

A zsúfoltság mellett nem is érdemes 

fölmenni a polcokhoz: 2-3 éves könyvek 

halmaza várja békében az elszállítást. 

Olyan ez a bolt, mint az elfekvő kór

ház: aki ott van, az már senkit nem 

érdekel.

Az ÁFÉSZ sorra nyitja új boltjait, ezt 

azonban lassan bezárhatja. Hogy- lehet 

az, hogy a kultúra csak ennyit ér? Ké

rem, nézze meg a lepusztult kirakatot! 

Garantálom, nem lesz kedve bemenni sa

ját boltjukba!
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ESEMÉNYEK
PETŐFI SZAVALÓVERSENY

Körzetünkben a P e tő f i  hagyományok ápolásának és 
őrzésének egyik legeredményesebb és leghaszno
sabb formája az a szavalóverseny, amit minden 
esztendő októberének u to lsó  szombatján rendez
nek Aszódon.

Az eseményen körzetünk isko lá inak  legjobb v e r s 
mondói vesznek r é s z t ,  de P e tő f i t  idézik  a f e l 
nő ttek  i s ,  akik részére  sz in tén  meghirdetik a 
v e rse n y t .
Ezen a nyáriasnak tűnő októberi napon a Petőfi  
Múzeum e l ő t t  gyülekeztek a benevezettek , ahol 
Pardi Lászlóné, a művelődési ház művészeti ve
ze tő je  köszön tö tte  az összegyű lteke t ,  akik meg- 
h a l lg a ták  Hőnigné Zádor Éva P ető f i  életművét 
ism ertető  e lő ad ásá t .  A Művelődési Ház s z í n j á t 
szói versekben és dalokban idézték  a nagy költő  
mához szóló üzeneté t .

A P e tő f i  Társaság Aszódi Csoportjának rendezé
sében k e rü l t  a versmondók v e té lk ed ő jé re .  A f e l 
n ő t t  ka tegór ia  zsű ri jében  Vértess Is tván  gimná
ziumi tanár  e ln ö k ö l t ,  akinek a munkáját Kecskés 
József művelődési központ igazgató és Dobák 
Józsefné ig a zg a tó h e ly e t te s  s e g í t e t t é k .  Á l ta lá 
nos h e ly e s lé s se l  t a lá lk o z o t t  a zsűrinek az a 
m egállap ítása ,  hogy az előző évekhez v i s z o n y í t 
va je len tő sen  emelkedett a versenyzők á l t a l

n y ú j to t t  te l jes ítm ény  sz ínvonala, e z é r t  nehéz 
v o l t  a döntés, ám végül s ik e rü l t  eredményt h i r 
d e tn i .  Az eredmény így a lak u l t :

1. Pecze Tímea
2. Farkas Zsolt
3. Kovács Károly

Aszód Nagyközségi Közös Tanács’ k ü lö n d í já t  kapta 
Barabás Ju d i t .  A közönség d í j á t  Kovács Károly 
vehe tte  á t .

A gyermekkategóriában 31 tanuló á l l t  dobogóra, 
v á l l a l t a  a megméretést. A sok jó m e l le t t  több 
olyan versmondó i s  e l j ö t t  Aszódra, akinek a 
fe lk észü lése  vagy inkább f e lk é s z í té s e  hiányos 
v o l t .
A zsű r i  elnöki t i s z t é t  Fodor Mihály igazga tó 
h e ly e t t e s  l á t t a  el C z if fra  Józsefné főelőadó és 
Kolesza Edina gimnáziumi tanulóval együttesen . 
Az erős mezőnyt végül így rangsoro lták :

1. Zdenkó I ld ikó  (Oomony)
2. Katona Katalin  (Bag)
3. Juhász Edit (Aszód)

A közönség d í j á t  Zdenkó I ld ik ó ,  Aszód Nagyköz
ség Közös Tanácsának e l ism erésé t  pedig Katona 
Éva hévízgyörki tanuló  nyerte  e l .

F.M.

EGÉSZSÉGÜNKÉRT
Az elmúlt hónapokban a k isg y e r 
mekes szülők között e l t e r j e d t  az 
a h í r ,  m iszerin t  a gyerekek gya
kori  megbetegedését az aszódi 
ivóvíz nem megfelelő minősége 
okozza.
Ennek t i s z t á z á s a ,  i l l e t v e  a szü
lők megnyugtatása érdekében k i 
kértük a Gödöllői Állami és Köz
egészségügyi-Járványügyi Felü
gyelőség (KÖJÁL) véleményét ivó 
vizünk á l l a p o tá r ó l .

Az alábbiakban idézzük a r é 
szünkre k ü ld ö t t  le v e le t :
"Az aszódi kutak vízminőségéről 
az alábbi t á jé k o z ta tá s t  adom:

- Felügyelőségünk a kutak és a 
v ízhá lóza t vízminőségét rend
szeresen v iz sg á l ja .

- Az e lv ég z e t t  v izsgá la tok  a la p 
ján semmilyen szennyezettség 
nem fo rd u lt  e lő ,  ami megbete
gedést okozhatott  volna.

- A legutóbbi v íz v iz s g á la t  e red 
ményei (VII. 12-i ) között bak- 
t e r i o lő g ia i l a g  k i fo g áso l t  v íz 
minta nem v o l t .

- Az aszódi kutak nyers vize ma
gas vastar ta lm ú, e z é r t  vas ta-  
l a n í t j á k ,  a v a s t a l a n í t o t t  víz 
vas tarta lm a h a tá ré r ték  a l a t t i .

- Az ivóvíz járványra jellemző, 
hogy h i r t e l e n  nagy tömegben

fordul elő ,  és a v ize t  fo 
gyasztók valamennyien megbe
tegszenek .

- A szórványosan e lőforduló  meg
betegedések semmiképpen nem 
vezethetők v issza  az ivóvíz- 
fogyasztásra .

Gödöllő, 1909. október 23.
Or. Papp Piroska 

állami
közegészségügyi-járványügyi 

felügyelő"

Őszintén reméljük, s ik e rü l t  
megnyugtatni a kedves szü lőket ,  
hogy a vezetékes ivóvíz nem l e 
het oka a megbetegedéseknek.

Szerkesztőség

ÉP FO G A K K A L KÖNNYEN NEVETSZ!

Mit tudunk tenni fogaink épségéért? 
A fogszuvasodás és annak megelőzése

Ha november, akkor fogászati hónap! - így is fogalmazhat
nánk az évente újra visszatérő szlogent. Talán némelyek 
számára unalmasan ismétlődő eseményt jelent az ilyenkor 
gyakrabban elhangzó figyelmeztetés a rádióból és a televí
zióból: ügyeljünk jobban fogaink egészségére, épségére. De 
a fogorvosi tapasztalat azt mutatja, hogy szükség van erre 
a figyelemfelkeltésre, mert mind a felnőtt-, mind a gyer
mekpopulációnak még mindig hiányosak az ismeretei a fogbe
tegségek keletkezését és megelőzését illetően.

Nagyon sokan azzal intézik el saját, s gyermekeik foga
zatának romlását, hogy örökölték a nagyszülőktől és szülők
től a fogszuvasodásra való hajlamot. Éppen ezért végérvé
nyesen tisztázni kell azt a téves felfogást, miszerint a 
fogromlás öröklött vagy elkerülhetetlen népbetegség. A fo
gak romlása a helytelen életmód, sokszor nemtörődömség és 
tudatlanság következménye.

Tehát: a csecsemőkorban, majd később a gyermekkorban 6-14 
év között - a fogváltás időszakában az állcsontból és az 
ínyből mindig egészséges fogak bújnak elő. Attól a p il la 
nattól kezdve, hogy a fogak a szájüregbe kerültek, a táp
lálkozás minősége és módja, valamint a szájhigiénia dönti 
el a fogak további sorsát.

A helyes életmód kialakítását gyermekkorban kell elsajátí 
tani. Éppen ezért néhány gyakorlati tanácsot szeretnék ad
ni, amit érdemes megszívlelni azoknak, akik meg akarják kí
mélni gyermekeiket a fájdalomtól, amit egy-egy romló fog, 
majd az ezt követő fogorvosi beavatkozás okozhat.

A gyakorlati útmutatók a következők:

1. Folytassunk harcot már csecsemő- és kisgyermekkorban az 
édes íz ellen!
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Sokszor merő szeretetből károsítjuk gyermekeink fo
gait. Kezdődik ez már csecsemőkorban a túlédesített 
italokkal (tea, limonádé) és ételekkel. A csecsemő eh
hez hozzászokik, és később mindent csak így fogad el. 
Ahogy nő, úgy válik fokozatosan "édesszájúvá".

2. Őrizzük meg az ételek természetes ízét, zamatát! Ne 
cukrozzuk a gyümölcsöket (málna, eper, sárgadinnye), 
főtt tésztákat, mert ezáltal természetes ízüket elvesz
tik.

3. Lehetőleg kevés édességet adjunk gyermekeinknek (cukor
ka, keksz, csokoládé, nápolyi). Ha adunk, csak a főét
kezések után, és ezt fogmosás kövesse. Jó lenne beve
zetni az "édes vasárnapok és édességmentes hétköznapok" 
akcióját!
Ez Svédországban jól bevált szokás; a gyermekek csak 
vasárnap kapnak édességet, amennyit meg tudnak enni. 
Hétköznap egyáltalán nem szerepel az étrendjükben az 
édesség semmilyen formában sem.

4. A közti étkezéskor (tízórai, uzsonna) lehetőleg fe
hérjetartalmú éte lt  és gyümölcsöt adjunk!

5. Úvodában és iskolában nincs helye az édességnek!

6. Mellőzzük a magas cukortartalmú üdítők fogyasztását, 
legjobb a természetes ivóvíz!

7. Rágásra kényszerítő ételeket készítsünk és adjunk a 
gyermekeknek!

8. Ajándékozzunk könyvet, játékot, virágot a jeles alkal
makkor! Ne a könnyen elérhető, kevés fejtörést okozó 
édességgel szerezzünk örömet szeretteinknek!

Ha az előzőekben vázolt étkezési kultúrához szokik a gyer
mek, a későbbiekben sem tér el radikálisan ettől a táplál
kozási szokástól. így minimálisra csökkenthetjük a fogszu
vasodás hazánkban egyik legelterjedtebb formáját, a szén
hidrát édesség formájában való fogyasztását.

A helyes táplálkozás mellett meg kell tanítani gyermekein
ket a helyes fogmosásra. Ha van rá mód, minden étkezés 
után, de legalább reggel a reggeli elfogyasztását követően 
(az óvodába, iskolába indulás előtt) ,  és este közvetlenül 
lefekvés előtt kell a fogakat alaposan megmosni. Utána 
langyos vízzel a szájat kiöblíteni. így a fogak felszínén 
megtapadó ételmaradék eltávolítható. Ha a rendszeres fog- 
t isz tí tás  elmarad, a fognyakon és ínyszélen keletkező lepe
dőkben fplszaporodó baktériumok és gombák szívós munkájának 
a későbbi következménye a cories kialakulása. Ennek korai 
felismerése és gyógyítása (a fog töméssel való ellátása) a 
fogorvos feladata.
A hangsúly i t t  a korai felismerésen van. Ezért féléven
ként még a panaszmentes egyén is jó, ha felkeresi a fo
gászati rendelést fogainak ellenőrzése céljából. Az időben 
felfedezett fogszuvasodás kezelése kisebb kellemetlenséggel 
s kevesebb időtöltéssel jár, mint az elhanyagolt fogazató 
száj rendbetétele.

Kérem a szülőket, hogy használják ki a nyári, té l i ,  tavaszi 
szünet adta időbőséget, és az évente egyszer kötelező isko
lafogászati megjelenésen kívül ilyenkor is hozzák el gyer
mekeiket fogászati ellenőrzésre.
De ne feledjük, hogy a gyermek viselkedésében a szülők pél
dáját követi. Ne tegyünk olyan megjegyzéseket a gyermek 
előtt (még ha látszólag elmélyülten játszik, és nem figyel 
a felnőttek beszélgetésére), ami elijeszti a fogorvossal 
való találkozástól. A felnőttek ál ta l  elmesélt élmények e l 
raktározódnak a gyermek tudatában, s a fogorvosi székbe be
ülve kerülnek ismét felszínre. így könnyen elképzelhető, 
hogy a gyermeknél a fogászati kezelés fogalma azonosul a 
fájdalommal, tiltakozik ellene - megnehezítve ezzel a fog
orvos munkáját és a szülő helyzetét. A gyermeket türelemmel 
és megnyugtatva kell felkészíteni a várható fogászati be
avatkozásra, még ha az esetleg kisebb fájdalommal is jár. 
Csak együttműködve tudunk egy jobb fogazató nemzedéket fe l 
nevelni.

Dr. Ackermann Teréz 
fogorvos

EGYHAZAK HÍREI
A Magyar Demokrata Fórum Veres- 
egyházi Szervezete t i l t a k o z á s t  
fogalmazott meg a temesvári Tó
kés László református le lk ész  
üldözése m ia t t .

A fogalmazvány emlékeztet a r 
r a ,  hogy Romániában már a v a l l á 
s i  közösségeket is  igyekeznek 
megsemmisíteni.
Gyalázatosnak t a r t j u k  -  í r j á k  a 
t i l t a k o z á s  megfogalmazói - ,  hogy 
még püspök i s  akad, aki mind
ezekhez se g í ts é g e t  nyú jt .  Mi 
t i l tak o zu n k  Tőkés László és a 
temesvári református gyülekezet 
bárminemű za k la tása  és üldözése 
e l l e n ,  sorsukat figyelemmel k í 
sé r jü k ,  és lehetőségeink  s z e r in t  
s e g í te n i  fogjuk az igazságos em
ber i  é l e t é r t  f o l y t a t o t t  harcu
kat .

Az aszódi evangélikus gyülekezet 
1989. október 22-én m eg tar to t t  
közgyűlésének ré sz tv ev ő i ,  mint
egy 110 evangélikus f e ln ő t t  gyü
le k e z e t i  tag  c s a t la k o z o t t  a 
" t i l t a k o z á s " - h o z , s ez t  a l á í r á 
sunkkal és az egyházközség pe
c s é t j é v e l  h i t e l e s í t j ü k .

F r is ch l  Detre János
felügyelő  evangélikus le lk ész

V0NA10N
-  Ugye Ön len ingrád i?  -  kérdezte 

a hölgy.
-  Miért gondolja?
-  Mert á ta d ta  a helyét nekem.
-  Ig en , len ingrád i vagyok. Ön v i 

szont valószínűleg  moszkvai.
-  Miért gondolja?
-  Mert nem köszönte meg.

E párbeszéd zárómondatára ismer
tem, mikor az t  ha l lo ttam  teme
tőnkkel kapcsolatban: "Tettünk 
mi már elég sz ívessége t  a kato 
l ik u s  egyháznak, de a pap nem 
köszönte meg!"

Az erényes é l e t r e  törekvő görög- 
római polgár i s  úgy v é lek ed e t t ,  
hogy a segítőkészség és a hála 
csak majd a másvilágon ismerked
nek meg egymással, mert i t t  a 
földön sohasem ta lá lkoznak .  Ezen 
a nyilvánvalóan k lassz ikus  hibán 
szeretnék ja v í t a n i  most, amikor 
köszöneté t mondok mindazoknak, 
akik valamit i s  t e t t e k  a temető 
r e n d b e n ta r tá s á é r t .

K er t i  szerszámokat vivő gimna
z i s tá k k a l  ta lá lkoztam  a p lébánia 
e l ő t t .  Köszöntek! Kérdésemre e l 
mondták, hogy a gimnáziumi tan á 
rok s í r j a i t  készülnek rendbe 
ten n i  Halottak Napjára. Megtör
t é n t !  -  Köszönjük!

A nap minden órájában lá th a t tu n k  
a s írok  körül szorgoskodókat. 
Legtöbbjük nemcsak övéinek s í r j a  
körül te re m te t t  ren d e t ,  hanem az 
egész temető rend jé re  i s  vigyá
z o t t .  -  Köszönjük!

Sokan v á l l a l t a k  egész napos t á r 
sadalmi munkát, többször i s  az 
elmúlt években a bozót i r t á s á 
ban, és anyagi á ld o za to t  i3 a 
k e r í t é s  ép í té sek o r .  -  Köszönjük!

A temető kapui, a szemét rend
szeres  e l s z á l l í t á s a  -  a Tanács 
ajándéka. -  Köszönjük!

Sokan vannak azonban, akik a 300 
F t-os  s í rhe ly -m egvá ltá ssa l  a kö
zös gondokat i s  megváltottnak 
v é l ik  25 esztendőre , átruházván 
azokat a"tem ető-tu lajdonos" egy
házakra. -  Nem tudjuk köszönni! 
A szellem egyébként ismerős.
A te h e r  nyomja az ember v á l l á t ,  
s z e r e t i  l e v e tn i .  Államosítani i s  
inkább a javakat v o l t  érdemes, 
nem a gondokat.

A temető o t t  magaslik a község 
f e l e t t ,  mint a szószék a temp
lomban, s mint végállomás. Az 
o t t  pihenők ez t  üzenik nekünk: 
"Igyekezz megbékélni embertár
saddal,  míg úton vagy- v e l e . . . ! "  
Köszönjük a f igye lm ez te tés t !

Mándoki György 
plébános
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Meghívó
ÉRTESÍTEM A KEOVES KLUBTÁRSAKAT, HOGY A NYUGDÍ
JAS KLUB ÖSSZEJÖVETELEIT 1989.NOVEMBER-DECEMBER 

HÓNAPBAN AZ ALÁBBI IDŐPONTOKBAN TARTJA:

November 23. ( c sü tö r tö k ) :
16- 17 ó rá ig :  Kötetlen beszé lgetés

Közérdekű közlemények
17- 18 ó rá ig :  F i lm ve tí tés

December 14, ( c sü tö r tö k ) :
16- 17 ó rá ig :  Közérdekű közlemények

Kötetlen beszé lgetés
17- 18 ó rá ig :  Sásdl Lajos diaképes v e t í t é s e

December 28. ( c sü tö r tö k ) :
16- 17 ó rá ig :  Kötetlen beszé lgetés

Közérdekű közlemények
17- 18 ó rá ig :  F i lm ve tí tés

Minden kedves k lu b tá r s a t  és érdeklődót s z e r e 
t e t t e l  várunk.

Eötvös Károly

BEMUTATJUK MŰVELŐDÉSI KÖZÖSSÉGEINKET

Élve a h e 1 y i Tükör adta lehetőséggel, szeretnénk még 
nyilvánossabbak, nyitottabbak lenni s elsőízben hallatni ma
gunkról, az ászódi Nyugdíjas Klubról.

Bár ügy véljük azért lelkes és szorgalmatos olvasóink, ha 
más ütőn nem, legalább nyugdíjas hozzátartozóik Utján már 
értesülhettek létezésünkről, mértéktartó működésünkről.

Jelenlegi nyilvántartott létszámunk 50 körüli. Ha tovább 
boncolgatjuk ezt a számot, á pálmát a gyengébb nem viszi el 
a tize t  meghaladó férfi stábbal szemben. Reméljük azonban, 
hogy idővel ez a számbéli aránytalanság ki fog egyenlítődni, 
ha a még kívülálló nyugdíjasaink is patinás klubunk tagjai 
lesznek.

A klub vezetőjét ügy gondoljuk nem kell külön bemutatni, 
mert hisz Eötvös Károlyt, rövidebben Karcsi bácsit a "Lakó
ról", mindenki ismeri. A fő mozgatója klubunknak, tevékeny
ségét pedig, mint profi végzi -  tagságunk te ljes  megelége
désére.

Programunk széleskörű, és megítélésünk szerint eléggé vá
lasztékos. Szerepel a két hetenkénti programban kötetlen 
beszélgetés -  társalgástól kezdve, közérdekű közlemények, 
filmvetítések, stb. E mellett sort kerítünk mintegy kétha
vonta országunk nevezetességeinek együttes megtekintésére 
is, autóbusz kirándulások keretében. Legutóbb pl. Miskolc- 
Tapolcára terveztünk élményekben gazdag kirándulást, s erről 
csupán annyit jegyeznénk meg ez alkalomnál, hogy- csodálatos 
volt.

Reméljük, hogy e kis bevezető, rokonszenvet és kedvet éb
reszt klubunk iránt, s akik még nem tagjai, mielőbb azokká 
válnak. Sok szeretettel hívjuk és várjuk klubunkba a kívül
álló nyugdíjasokat.

klubvezető Tóth Gábor

ASZÓDI ARCOK
A  p o s t á s

Vannak az embernek kedves ismerősei, 
akiket nem sorolhat be baráti körébe, 
ám ha egy nap nem látjuk őket, máris 
hiányérzetünk támad. Ilyen a kedves 
boltosunk, vagy éppen hentesünk de 
ezeket is  megelőzi a postás, aki na
ponta megkeres bennünket, s ha sürgős 
küldemény érkezik címünkre, kétszer is 
csenget.
Az aszódiak kedves és kedvenc postása 
Koczman Mihály, aki 23 éve járja köz
ségünk utcáit.

- Bizony engem még a Zádor postamester 
úr alkalmazott! Nagyon büszke voltam, 
amikor beöltöztem a postásruhába, és a 
nyakamba akasztottam a nem éppen köny- 
nyű táskát. Azt mondta Zádor úr: "A 
postás mindig mosolyog, mindig előre 
köszön, és úgy vigyáz a küldeményre, 
mint Szent Péter a mennyország bejá
ratára

Galgahévízről, a legszegényebb falu- 
részből indultam, és bár jóképességű 
gyerek voltam, nem tanulhattam. Lehú
zott magához engem is szüleim nyomorú
sága. Gyermekként lettem napszámos az 
erdészetnél, aztán segédmunkás a mű
szergyárban; ezért érthető, hogy pos
tásnak lenni nekem felemelkedést je
lentett, s igyekeztem megfelelni a kö
vetelményeknek, amelyek már a véremmé, 
természetemmé váltak.

Körzetem minden házát ismerem. Tudom, 
hol várják a levelet a messzire sza
kadt fiútól, hol, mit olvasnak, és azt 
is tudom, hóvá kell igyekeznem a cse
kély nyugdíjjal. Örülök, ha örömet vi
szek, s a házigazdával szomorkodom, ha 
elkeserítő hírt kézbesítettem a részé
re.
Nem nagy élet az enyém, de mert ember 
módjára éltem, s végeztem a kötelessé
gem, hát megbecsülnek.
Elhihetik, hogy már a kutyák sem ugat
nak meg.

Nem mondom, vannak nehéz időszakok is. 
A té l i  hóviharokat nem kedvelem, ami
kor zúzmarásak a fák és pusztító szél 
cibálja az ágakat. Ilyenkor behúzódnak 
az emberek a meleg otthonukba, ahol 
duruzsol a kályha, én pedig, a falu 
postása az első nyomot taposom a szűz 
hóban.

Nagyon fáj, ha esetleg kések, szomorú
ak a várakozók. Oehát minek panaszkod
jam? 1978-ban kiváló dolgozó lettem. 
Úgy mondják, hogy hivatásból; én azt 
mondom: tisztességből, és ez a fonto
sabb.

F.M.
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EGY ÚJONNAN ÉRKEZETT SZEMÉVEL

Életemben 1909. Július 31-én jártam először Aszódon. Au
gusztus másodika óta lakom i t t .  Előtte -  foglalkozásomból 
eredően -  az ország sok vidékén megfordultam rövidebb- 
hosszabb ideig, Békéstől Zaláig.
Eleget éltem és tapasztaltam ahhoz, hogy meg tudjam óvni 
magam a csalódásoktól, de a Galga -  amelyet első dolgaim 
egyike volt megnézni -  az nagy csalódás volt a Tisza, a 
Duna, a Körösök után. Azután elmentem a Petőfi Múzeumba -  
szokásom szerint ez is  első dolgaim közé tartozik, mert 
nagyon igaz közhely: egy települést nem lehet a múltja 
nélkül megérteni. Akkor megértettem, hogy nem a mederben 
folydogáló víz foglalja egybe ezt a Galga mentének neve
zett kistájat, hanem a pici vízfolyás kialakította völgy. 
Úgy- is mondhatnám, nem a folyócska nagy-, hanem elvégzett 
munkája. Ahhoz nem kellett múzeumba mennem, hogy- megálla
pítsam: a község életében az átvezető főútvonal meghatáro
zó. Azt is  láttam azonnal: az ezzel járó hátrányokat te l 
jes mértékben viseli az i t t  lakó közösség, előnyét azon
ban alig-alig érzi. I t t  van mindjárt a legszembetűnőbb, a 
kereskedelem és a vendéglátás, minthogy- magától értetődő
en ezt a gazdasági ágat lendíti fel leginkább az átmenő 
forgalom, továbbá ez képes hatni az egész település gaz
daságára, de arculatára is .  Ugyanezt a hatást fe j t i  ki a 
jelentős utasforgalmat lebonyolító vasúti góc is .  Nem aka
rom részletezni, de az adottságokból kihozható előnyök 
messze elmaradnak a lehetségestől. Ez vonatkozik a saját 
szakmámat érintő hírlap-kereskedelemre is. Az azonban 
szinte hihetetlen, hogy- egy- ilyen településen, amelynek 
megélhetése évszázadokon keresztül a főút mellé települt 
iparra és vendéglátásra alapozódott, kihasználatlanul áll 
két olyan épület is,  amely színvonalas vendéglőnek, sőt ha 
jól néztem, még szállodának is alkalmas. -  Ugyanakkor a 
környéken kis, eldugottabb helyeken is  van ilyen; jól mű
ködő sőt prosperáló hotelek is  megélnek. A felületes szem
lélőnek az az érzése támad: nincs gazdája ennek, vagy- ha 
igen, az nem aszódi illetékességű.

A kereskedelemről annyit: az egyre szaporodó magánkezdemé
nyezések -  mint szerte az országban -  kezdik kifejteni jó
tékony-hatásukat, de ránézésre világos: Aszódnak nemcsak 
kiváló közlekedése, hanem környéke, és nem is kis környéke 
van. A lakók azonban Hatvanba, Gödöllőre járnak el sok 
mindent bevásárolni,amit községükben nem kapnak. Ezt a le
hetőséget kellene kihasználni, de ehhez a magánkezdemény- 
csírák jelenlegi nagyságukban nem elegendőek. Mindeközben 
a Galga völgyének munkavállaló lakossága jelentős számban 
a környékre vagy- Budapestre ingázik, annak összes terhé
vel, nyűgével, hátrányával.

Mindez beleillik az országos képbe: a túlközpontosított 
településpolitika a magánkezdeményezést, a kisipart, kis
kereskedelmet elsorvasztó iparpolitikával karöltve sok te
lepülést mesterségesen életképtelenné vagy- gyengévé te t t .  
Ennek messzeható következményei vannak. Nem véletlen, hogy 
az ellenzéki szervezetek nagy- része -  így- az Aszódi TÜKÖR 
októberi számából tudhatóan az it ten i MDF is zászlajára 
tűzte a meglévő helyzettel szemben a "vidéki Magyarország" 
egyenjogúsítását, de úgy- is  mondhatnánk: nagykorúsítását. 
Ez a program nekünk, vidékieknek egyértelműen szimpatikus, 
olyannyira, hogy- az a gyanúm, ez a küszöbön álló választá
sokon adu lesz.
Adu lesz, mert az ember természetes érdekeiből adódóan 
mindannyian szülőföldünkön, szűkebb hazánkban, lakóhelyün
kön akarunk boldogulni, s az az érzésem: a többségnek ele
ge van abból, hogy akarata ellenére akarják boldogítani.

Ehhez azonban messze- és mélyreható változásokra van szük
ség. így- például arra, hogy- az adózási rendszert megfor
dítsák. Lakóhelyünknek, szülőföldünknek akarunk adózni, és 
az előjáróság majd rendezi közös kötelezettségeinket a 
központi hatalom felé. Nem helyénvaló az, hogy- adófillére
inket "kegyes adományként" kapjuk vissza -  ha visszakapjuk 
-  állami támogatás formájában. Másként: ne minket támogas
son az állam, majd mi összefogunk és támogatjuk az á lla 
mot.

Mindezt azért írom le, mert meglátásom szerint ez az a 
helyzet, amikor az országban végbemenő folyamatok lehető
vé teszik, hogy- kilépve a nem kért gyámkodásból, Aszód ke
zébe vegye sorsának irányítását, betöltve azt a szerepet, 
amelyre helyzete, adottságai alapján a sorstól kijelölte
te t t .

Hosszaséin beszélgettem a község politikai tényezőivel, az 
MSZMP és az MDF részéről egyaránt. Ebben az utóbb említett 
dologban mindenki egyetért. Márpedig ha a helyi politiká
ban a hatalom és az ellenzék egy ilyen alapvető kérdéskör
ben azonos állásponton van, á' véleménykülönbségeket, más 
eltéréseket fenntarva, egymás álláspontját tiszteletben 
tartva, ebben a kérdésben együtt kellene munkálkodni.

További benyomásaimról röviden:
A Szent István-napi ünnepség igazi, a községet lakók le l 
kének legmélyéből fakadó esemény- volt. Sajnálhatja, aki 
nem tudott részt venni rajta.

A Nagyközségi Tanácsnál az ügyfelekkel való foglalkozás, 
az ügyek intézése véleményem szerint kulturált, gördülé
keny.

Akik október 23-án nem tették ki a nemzeti zászlót a nép
fölkelés évfordulójára, mert bizony sokakban fájdalom in
dukálódik e dátum hallatán, azok a köztársaság kikiáltásá
nak napjára bizony- kitehették volna.
Találkoztam egy megható, nagyon szép szokással Keszthe
lyen. A világháborús elesettek emlékművénél Halottak Nap
ján késő éjszakáig égnek a gyertyák. Milyen sok hozzátar
tozónak nyújtana némi megnyugvást, ha a háborúkba veszett, 
temetetlen halottakért legalább emlékműnél gyújthatna 
gyertyát, mint oly sok helyén az országnak.

Ami nagyon nem tetszik, nem a helyiekkel van kapcsolat
ban. A főútvonalon a közlekedési morál elképesztő. A gya
logosok semmibevétele régi magyar hagyomány-, már Arany Já
nos sem úgy szedte versbe, mint új jelenséget. Az azonban, 
ahogyan gyakran versenypályának tekintik a belterületen 
átvezető utat, elképesztő, és nemcsak az, de egyenesen ve
zet olyan tragédiákhoz, mint a legutóbbi napokban történ
tek.

Ettől eltekintve a község és lakói nekem kimondottan szim
patikusak. Remélem, hogy- az idő haladtával ez a szimpátia 
kölcsönös lesz. Mindenesetre én mindent megteszek, hogy- az 
legyen.

Rács Balázs

KÖZLEMÉNY

M E G A L A K U L T  a Magyar Orvosi Kamara 
Gödöllő-Aszód t e r ü l e t i  szerveze te .
Tagsága folyamatosan bővül. Aszódról és vonzás- 
körzetéből már eddig 20 orvos l é p e t t  be a s z e r 
vezetbe, amelynek egyidejűleg  c é l j a  az orvosok 
hatásosabb, függetlenebb érdekvédelmi és az or
vosi tevékenység színvonalának emelése.

Dr. Halmos Péter
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) esemenyek

HASZNOS TUDNIVALÓK

P ető f i  Művelődési Ház 
N y i tv a ta r tá s :

9-19 őrá közö t t ,
szombaton és vasárnap rendezvény 

esetén  KLUB 18-22 éra közö tt .

T A N Á C S A D Á S

Jo g i ,  lakásügyi ,  é p í t é s i ,  ü z l e t i  
je l le g ű  kérdésekben minden szer-  
dán 7 - 1 9  óra közö t t .

IpIpIp

r U K O R

35.

A Művelődési Ház közérdekű kiadványa 
I. évfolyam 7. szám

Megjelenik havonként 
Ára 6,- Ft

Felelős kiadd:
Bagyin József tanácselnök 

Felelős szerkesztő:
Dinnyés László igazgató 

Engedélyszám: III/PHF/207/P/1989. 
Cím:

Művelődési Ház
Aszód, Pf. 9. Kossuth Lajos u. 72. 

Készült
az Ipari Műszergyár Sokszorosítójában 

400 példányban 
Felelős vezető: Németh Lajos 

IMI ROTA 1492.

F e lh ív á s !

A zenét ,  a közös éneklést  kedve
lőke t s z e r e t e t t e l  várjuk a nagy

községi
VEGYES KÚRUSBA.

A foglalkozások id e je :
minden csütörtökön 17-19 óráig 

Helye: MN Helyőrségi Klub

ÍPÍP$:

PETŐFI MÚZEUM ÁLLANDÓ KIÁLLÍTÁSA

GALGA MENTE
(ré g é sz e t i  - t ö r t é n e t i  - n ép ra j 
zi - i roda lom tö r téne ti  emlékek)

A múzeum n y i tv a ta r t á s i  id e je ;  
Hétfő k iv é te lév e l  

naponta 10-18 ó rá ig .

Jó ha tudjuk. !

ASZÚO NAGYKÖZSÉGI KÖZÖS TANÍCS:
Fogadóórák: Bagyin József elnök

Kissnő Kulybus Gizella VB.titkár 
Hétfó: 13,30-18,00 óráig 

Jogi tanácsadás:
Dr. Tuska Éva ügyvéd 
Csütörtök: 14,30 órától

PEST HEGYEI APEH ADÓÜGYI TANÁCSAPÁS;
Szerda; 08,00-12,00 óráig

Országos állat- és kirakodóvásár; 
18-án szombaton

f
§

ÚJ S Z O L G Á L T A T Á S  

A M Ű V E L Ő D É S I ' H Á Z B A N

Az aszódi Művelődési Ház - sok 
más tevékenysége m e l le t t  - a 
szülők seg í tség é re  veze t i  be új 
s z o lg á l t a t á s á t ,  az ún. "Baby- 
s i t t e r " - t ,  a pótmama-szolgálta
t á s t  .

A s z o lg á l ta t á s  lényege, hogy a 
szülők - házon k ív ü l i  e l f o g l a l t 
ságuk id e jé re  - a Művelődési Ház 
pótmamát b i z to s í t  az otthon ma
rad t  gyermekeknek.
Az igényt a szükségle t e l ő t t  3 
nappal le h e t  személyesen b e je 
le n te n i  a Művelődési Házban, 
vagy a 9-es te lefonon. A szo l-  
A s z o lg á l ta t á s  d í ja  óránként 
50 Ft.

ip ip ip

MN HELYŐRSÉGI KLUB PROGRAMJÁN

ERZSÉBET - KATALIN BÁL 

1989. november 18-án 19 órakor

F ellépnek:
Aradszky László,
Boncz Géza,
Gyulai Erzsébet,
Szikora Jenő,
Albert Dezső
Zene: C s i l lag  együ t tes .

A sz ta lfo g la lá s :  november 15-ig
a közművelődési előadónál.

Az ünnepeltek ajándékot kapnak!!

B elépőd íj : 100 Ft.
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